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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a helyzet az „ukrán nyugdíjakkal” és a vonatkozó 
egyezmény újratárgyalásával?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fidesz az elmúlt 11 év alatt nem volt képes módosítani azt a hatvanas években született magyar-
szovjet  kétoldalú  egyezményt,  ami  alapján  ukrán  állampolgárok  akkor  is  kaphatnak  magyar
nyugdíjat,  egészségügyi  ellátást,  ha  egy percet  sem dolgoztak  Magyarországon,  de  itt  lakcímet
szereznek. A kormány évek óta azt a választ adja, hogy „folyamatban vannak a tárgyalások”, pedig
az  utolsó  szocialista  kormány  már  előkészítette  a  megállapodás-tervezetet.
A jelenlegi  rendszerből  úgy tűnik,  sokan  hasznot  húznak.  Az  elmúlt  években  több  határközeli
település  lakossága  megtöbbszöröződött.  Tehát  feltehetően  növekszik  az  egyezmény  adta
lehetőségeket kihasználók száma, akik között  feltehetően vannak olyanok is, akik visszaélnek a
szabályozással, illetve nem életvitelszerűen tartózkodnak nálunk.

Mindezek miatt kérdezem:

Mikor módosítják az egyezményt? 

Mennyi ukrán állampolgár kap jelenleg magyar nyugdíjat? 

Mennyibe kerül ez a magyar nyugdíjkasszának, a magyar államnak? 

Miként alakult ez az elmúlt tizenegy évben? 

Rétvári  Bence  államtitkár  úr  2019-ben  a  következőket  válaszolta  egy  ezzel  kapcsolatos
interpellációmra:

„Ön is tudja, hiszen számtalanszor tájékoztatást kapott róla, hogy a magyar kormány igyekezett
Kijevben  elérni  ennek  az  egyezménynek  a  módosítását,  modernizálását.  Ha  egyoldalúan



felmondanák  az  egyezményt,  az  lehet,  hogy  önöknek  nem  fájna,  de  nekünk,  akik  felelősséget
viselünk a határon túli magyarokért is, igencsak érzékeny pont lenne, hiszen ezzel sok száz vagy sok
ezer  határon  túli  magyar  honfitársunkat  hoznánk  nagyon-nagyon  nehéz  helyzetbe,  akár
egészségügyi ellátás, akár nyugdíjellátás kapcsán.

Mi nem szeretnénk, hogy a kárpátaljai magyarok, akik amúgy is nagyon nehéz anyagi helyzetben
vannak, amúgy is nagyon nehéz egészségügyi, szociális helyzetben vannak, még egy ilyen egyoldalú
döntés  nyomán  még  nehezebb  helyzetbe  kerüljenek,  hiszen  Ukrajnában  magyarként  amúgy  is
sokszor  másodrangú  polgárként  kezelik  őket.  Ha  még  az  anyaország  sem  igyekszik  nekik  a
lakóhelyük  szerinti,  tehát  a  kárpátaljai  rossz  közállapotokon  segíteni,  akkor  aztán  kire
számíthatnak, ki az, aki segít nekik?

Ezért tettünk több kísérletet arra, hogy újratárgyaljuk ezt az egyezményt, és bizakodók lehetünk,
hiszen egy új elnök van Ukrajnában. Bízunk benne, hogy ez annak a lehetőségét is magával hozza,
hogy ezt  az egyezményt is  újra tudjuk tárgyalni,  amely egyaránt  felelősséggel viseltetik  majd a
kárpátaljai  magyarok  irányában,  és  modernre  cseréli  ezt  a  régebbi  egyezményt,  amit,  ahogy
említettem is, az önök jogelődje kötött, és az önök kormányainak egyike sem mondott fel vagy nem
módosított 12 esztendő alatt.”

Rétvári Bence válasza ellentmondásban van azzal, hogy az Egyezmény szerint a nyugdíjjal és az
egészségügyi  ellátással  kapcsolatos  lehetőségek  csak  a  Magyarországon  bejelentett  lakóhellyel
rendelkezők számára érhetőek el.

Ezzel kapcsolatban több kérdés is felmerül:

Valójában a kormány az egyezmény adta ellátásokkal az ott élő magyarok mindegyikén kíván
segíteni, vagy csak azoknak, akiknek Magyarországon bejelentett lakóhelye is van? 

„Sok száz vagy sok ezer” emberről van szó? 

Mi a helyzet az egyezmény újratárgyalásával? Változott-e bármi 2019 óta? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2021. május 10.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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